
تيم هاي ملي پاراتكواندوی بانوان و آقايان ايران با 
كسب ۹ مدال طلا، نقره و برنز علاوه بر تكرار عنوان 
قهرماني خود در مسابقات قهرماني آسيا عناوين 
برتر اي�ن رقابت ها را نيز به خ�ود اختصاص دادند. 
در بخش بانوان، مري�م عبدالله پور و زهرا رحيمي، 
دو مدال طلا به دس�ت آوردند. ليلا ميرزايي، آيلار 
جامي و مرضيه نصراللهي هم به نش�ان برنز دست 
پيدا كردند. در بخش م�ردان هم مهدي پورهنما و 
حامد حق شناس دو مدال طلا و سعيد صادقيانور و 
اميرمحمد حقيقت شناس نيز دو نشان نقره كسب 
كردند. همچنين عاطفه كشاورز و پيام خانلرخاني، 
سرمربيان ايران و مهدي پوررهنما و زهرارحيمي به 

عنوان برترين هاي اين مسابقات شناخته شدند. 
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ركورد حميد سجادي در دو 5 هزار متر پس از ۲۹سال شكسته 
ش��د. فدراس��يون دووميداني اعلام كرد در جريان برگزاري 
رقابت هاي بين المللي تركيه، سيدامير زمانپور، دونده دوهاي 
اس��تقامت ايران موفق شد ضمن كس��ب عنوان قهرماني در 
رقابت ماده 5 هزار متر، ركورد ملي اين ماده را پس از ۲۹سال 
ارتقا دهد. زمانپور مسير مس��ابقه را در زمان 13/50/08طي 
كرد و ضمن قهرماني، ركورشكني كرد. ركورد قبلي اين ماده 
با حد نصاب13/53/۴0)۲0/5/13۷۴-گوتنبرگ( در اختيار 

سيدحميد سجادي وزير پيشين ورزش بود. 

ابوالفضل نيكخو، عضو تيم ملي ژيمناس��تيك هنري جوانان 
در مسابقات قهرماني آس��يا صاحب مدال طلا و برنز شد. در 
چهارمين روز از رقابت هاي ژيمناس��تيك هن��ري قهرماني 
آسيا، ابوالفضل نيكخو در فينال رقابت هاي دارحلقه با كسب 
نمره13/100 صاحب مدال طلا شد. او امروز در فينال وسيله 
خرك حلقه هم با كسب نمره 13/333صاحب مدال برنز شد. 
علي اصغر عباسي ديگر فيناليس��ت ايران در دارحلقه با نمره 
1۲/۹66 در جايگاه ششم قرار گرفت. ژيمناستيك ايران امروز 
در رده جوانان در بارفيكس و در رده بزرگسالان نيز در پارالل 

فيناليست دارد. 

ركورد سجادي بالاخره شكست 

طلا و برنز آسيا براي ژيمناست ايران 

اشرف رامین

شمیم رضوان 

لوركوزن بدون باخت جشن قهرماني گرفت
نگاه ژابي به 2 فينال 

ژابي آلونسو و پسران فصل باشكوه خود در بوندس ليگا را با پيروزي و ثبت 
ركورد شكست ناپذيري در فوتبال آلمان به پايان رساندند. آخرين هفته 
از رقابت هاي اين فصل بوندس ليگا با برد بايرلوركوزن مقابل آگزبورگ و 
باخت بايرن مونيخ به هوفنهايم به پايان رسيد. لوركوزن كه قهرماني اش را 
زودتر از اينها قطعي كرده بود، در آخرين تقابل اين فصل نيز سه امتياز را 
به جيب زد تا با كسب ۹0 امتياز، جشني به يادماندني در باي  آره نا به راه 
بيندازند. پسران آلونسو در 51 بازي رسمي نباخته اند و اين براي اولين بار 
در تاريخ بوندس ليگاست كه يك تيم بدون شكست قهرمان آلمان شده 
است. سرمربي اسپانيايي تيمي ساخت كه مقابل هر حريفي براي پيروزي 
به ميدان مي رود و با اينكه نخس��تين قهرماني ش��ان در آلمان را جشن 
گرفته اند، ولي همچنان براي كسب دو جام ديگر مي جنگند. لوركوزن 
هم در فينال جام حذفي آلمان به ميدان مي رود و هم يك قدم با قهرماني 
ليگ  اروپا فاصله دارد. كسب سه گانه براي لوركوزن فصلي درجه يك را 
رقم خواهد زد. سرمربي اسپانيايي در جشن قهرماني سر از پا نمي شناخت. 
ژابي آلونس��و درباره درخش��ش تيمش گفت: »اين روزها را براي مدت 
طولاني به ياد خواهيم آورد. داشتن جام در اينجا براي همه خاص است. 
كاملاً شايسته اين جام هستيم و در نهايت بدون شكست مانديم. اين هدف 
ما بعد از بازي با وردربرمن بود، به اين تيم افتخار مي كنم. اين هواداران 
در تمام فصل از ما حمايت مي كنند. آنها در لحظات حساس به ما انرژي 
مي دهند. مي توانيم به دس��تاوردهايمان و نحوه بازيمان بسيار افتخار 
كنيم.۹0 امتياز، بدون شكست، براي درك اين موضوع به زمان بيشتري 
نياز داريم. مي خواهم بازيكنان از اين لحظه لذت ببرند، چون لياقت آن 
را دارند. از آگوست در اولين بازي فصل تا قهرماني هميشه خوب آماده 
بوديم، با تمركز بازي مي كرديم و در هيچ ديداري بد نبوديم. شايد يك 
نيمه بد بوديم، اما بلافاصله يك واكنش خوب نشان مي داديم و اين خيلي 
سخت است. اين اولين بار بود كه در بوندس ليگا چنين اتفاقي مي افتاد. 

اين تيم در تاريخ بوندس ليگا طلايي خواهد شد.« 
سرمربي لوركوزن همه حواسش به دو فينال پيش روست: »براي درك 
قهرماني آلمان به زمان بيش��تري نياز دارم، اما الان آنقدر زمان نداريم. 
اكنون يك هفته و دو فينال داريم كه يك فرصت بي نظير است. در حال 
حاضر احساس��ات بس��يار زيادي وجود دارد كه توضيح همه آنها آسان 
نيست. براي كسب ۹0 امتياز بسيار قوي بوديم. به ركورد نزديك بوديم، 
اما بهتر است بدون شكست بمانيم. اين يك فصل استثنايي بود، نه فقط 
در آلمان، بلكه در اروپا. چنين چيزي هنوز در اسپانيا رقم نخورده است. 
اكنون شايسته اين هس��تيم كه بخشي از اين داس��تان در فوتبال اروپا 
باشيم.« آلخاندرو گريمالدو لوركوزن با 13 پاس گل عنوان بهترين پاسور 

آلمان را به دست آورد. 

فسادي كه افكار عمومي را جريحه دار كرده
دفاع تمام قد تاج از هيئت رئيسه فدراسيون 

پرونده فساد مس  رفسنجان هر روز وارد فاز تازه تري مي شود، پرونده اي 
كه مربوط به دو سال قبل است، اما هنوز به هيچ سرانجامی نرسيده و 
ش��ايد حتي اگر پاي برخي اركان فدراس��يون فوتبال به ميان كشيده 
نمي ش��د، همچنان در خفا به كار خ��ود ادامه مي داد. ب��ا وجود اين، 
استعفاي س��هيل مهدي و خداداد افشاريان نش��ان از وخامت جدي 
ماجرا داشت. مسئله اي كه البته به نظر مي رسد براي رئيس فدراسيون 
فوتبال چندان هم تازگي ندارد، چراكه تاج صراحتاً مي گويد از ماجرا 
خبر داشته است: »فساد وقتي كشف مي شود، موضوع مورد رسيدگي 
قرار مي گيرد. در سال 1۴00 در يك باشگاه كرماني اين اتفاق رخ داده 
است. وقتي كشف شد، يك نهاد نظارتي به اين پرونده ورود كرد. آنها 
وقتي به س��راغ من آمدند، حرف من اين بود كه ما در كميته اخلاق و 
انضباطي به بعضي مسائل رسيدگي نمي كنيم و بايد در محاكم قضايي 
به آن رسيدگي ش��ود تا اگر اين محاكم رأي دادند، ما در كميته هاي 
قضايي مان به دنبال رأي صادره، تصميم گيري فوتبالي كنيم. اين كار 
را زماني كه آراي قطعي صادر شد، انجام مي دهيم.« اينكه تاج دقيقاً از 
چه زماني در جريان اين پرونده بوده كه رئيس س��ازمان ليگ و رئيس 
كميته داوران به تازگي ناچار به كناره گيري مي شوند، يك بحث است 
و اينكه آيا پاي نفرات ديگري هم از فدراسيون به اين پرونده باز خواهد 
شد،  بحثي ديگر، چراكه گفته مي شود قرار است تمامي اعضاي هيئت 
رئيسه در رابطه با پرونده فساد در فوتبال احضار  شوند، مسئله اي كه با 
واكنش تاج مواجه شده است: »اين حرف بي خودي است. فدراسيون 
نقش بسزايي در پيگيري فساد داشته است. البته بگويم كه هر كسي در 
هر مقامي اگر فسادي انجام داده، ما از رسيدگي به آن استقبال مي كنيم. 
اگر فوتباليست است، گزارش آن به كميته اخلاق فدراسيون فوتبال و 
اگر به مسئله فساد ربط دارد، به محاكم قضايي گزارش داده شود. من 
از اين موضوع استقبال مي كنم. با اين حال پيگيري در رسانه ها و بردن 

آبروي آدم ها كار درستي نيست.«
واكنش تاج كاملًا طبيعي است. بدون شك او ناچار است براي آرام كردن 
جو موجود هم كه شده از فدراسيون تحت امر خود دفاع كند، خصوصاً 
كه وقتي پاي مقوله شوم فساد در ميان باشد. با وجود اين تاج هم بايد به 
اصحاب رسانه و حتي افكار عمومي حق بدهد كه با ديده شك و ترديد 
به فدراسيوني بنگرند كه رئيس كميته داوران و رئيس سازمان ليگ آن 
به عنوان متهمان اين پرونده ناچار به كناره گيري از سمتي كه داشتند 
شدند. هرچند كه اتهامات آنها هنوز رس��ماً ثابت نشده، اما همين  كه 
پايشان به ميان آمده، دليل خوبي است براي نگراني بابت اتفاقاتي كه 
اين روزها در فوتبال ايران رخ مي دهد و شك كردن به خيلي از مسائل 
ديگر. شك و ترديدي كه بي شك وظيفه برطرف كردن آن به عهده تاج 
است و نهادهاي نظارتي كه مشخص نيست چرا در طول دو سال گذشته 

نتوانستند اين پرونده را به سرانجام مشخصي برسانند. 

پاراتكواندوی ايران بر بام آسيا 
قاب

طوفان درخش�ش تنيس  روي ميز ايران در 
مسابقات كسب س�هميه المپيك نيز تداوم 
يافت. نيم�ا عالمي�ان و ندا شهس�واري، دو 
ملي پوش كشورمان در تاشكند گل كاشتند و 
به جمع مسافران پاريس 2024 اضافه شدند. 
تعداد سهميه هاي كاروان ورزش ايران تا اينجا 
به 3۴ رسيده و همچنان منتظريم ورزشكاران 
بيشتري بتوانند سهميه حضور در المپيك را به 
دست آورند. 10 رشته ورزشي تكواندو، تنيس 
 روي ميز، تيراندازي، دوچرخه سواري، روئينگ، 
ژيمناستيك، شمشيربازي، كانوئينگ، كشتي 
و وزنه برداري موفق به كس��ب اين 3۴ سهميه 
)۲5 مرد و ۹ خانم( شده اند. در بين رشته هاي 
المپيكي، كش��تي با 11 ورزش��كار بيشترين 
ش��ركت كننده را خواهد داش��ت. ب��ا توجه به 
زمان باقي  مانده تا ش��روع بازي هاي المپيك، 
ملي پوش��ان ايران همچن��ان در رش��ته هاي 
تيران��دازي باكمان، دووميدان��ي، تنيس  روي 
ميز، شنا، بوكس، ژيمناستيك و واليبال فرصت 

كسب سهميه هاي بيشتر را دارند. 
  

روند صعودي تنيس  روي ميز ايران در بازي هاي 
آسيايي عيان شد و همه ديدند دو مدال تاريخي 
ورزشكاران ما در اين رشته چطور در هانگژو به 
ارمغان آمد، به همين خاطر خيلي وقت بود كه 
منتظر بوديم چند س��هميه بازي هاي المپيك 
نيز در اين رشته كس��ب شود. مسابقات تنيس 
 روي ميز انتخاب��ي المپيك در آس��يايي ميانه 
در تاش��كند براي ما دو س��هميه ارزشمند در 

پي داشت. 

در بخش مردان نيما و نوشاد عالميان مدعيان 
كسب سهميه بودند. هر دو برادر براي رسيدن 
به اين هدف تلاش زيادي كردند و در نهايت نيز 
اين نيما بود كه توانست با شكست برادر بزرگ تر 
بليت پاري��س را زودتر رزرو كن��د. هر دو برادر 
كارش��ان را از مرحله يك چهارم نهايي شروع 
كردند؛ نوشاد در دور اول استراحت داشت، ولي 
نيما عالميان به مصاف اسكندروف ازبكستاني 
رفت و ۴ بر صفر پيروز شد. در نيمه نهايي نوشاد 
۴ بر صفر زوخيد كنجايف ديگر تنيسور ازبك را 
برد و نيما نيز گراسيمنكو قزاق را شكست داد. 
اينگونه بود كه فيناليس��ت شدن اين دو برادر، 
خيال تنيس  روي ميز ايران از بابت كسب يك 
سهميه را راحت كرد. در فينال نيما عالميان ۴ 
بر يك نوش��اد عالميان را از پيش رو برداشت و 
براي سومين  بار به المپيك رسيد. او كه تجربه 
حضور در بازي هاي المپيك ۲016 ريو و ۲0۲0 
توكيو را در كارنامه دارد، ح��الا بايد خودش را 

براي پاريس ۲0۲۴ آماده كند. 
كاپيتان تيم بانوان نيز براي س��ومين بار عازم 
المپيك خواهد شد. ندا شهسواري در نيمه نهايي 
انتخابي المپيك، مهشيد اشتري ديگر نماينده 
ايران را قرباني جاه طلبي هايش كرد و به فينال 
رسيد. در فينال سرنوشت ساز، بانوي ملي پوش 
به سختي از سد سروناز از قزاقستان گذشت و به 
هدفش رسيد. ندا شهسواري تجربه رقابت در 
المپيك هاي ۲01۲ لندن و ۲016 ريو را دارد و 
با حضور در بازي هاي پاريس در بين ورزشكاران 
زن كشورمان ركورددار حضور در المپيك لقب 

گرفته است. 

 اين پايان كار درخش��ش هاي تنيس  روي ميز 
نيست و همچنان منتظر س��هميه هاي بيشتر 
هستيم. نوش��اد عالميان اگرچه در رقابت هاي 
انتخابي به برادرش باخته، اما كماكان به كسب 
س��هميه از طريق رنكين��گ جهان��ي اميدوار 
اس��ت. نوش��اد كه در رقابت هاي گرنداسمش 
عربستان نتايج خوبي كسب كرده، در آخرين 
رده بندي جهاني با 1۷ پل��ه صعود به رتبه 51 
رسيده اس��ت. اين جهش فوق العاده در حالي 
اس��ت كه رنكينگ جهاني قب��ل از بازي هاي 
المپيك ۲۹ خردادماه اعلام و آن زمان اس��ت 
كه تكليف توزيع س��هميه ها مشخص خواهد 
شد. 15 نفر اول رنكينگ س��هميه مي گيرند و 
با توجه به كسر سهميه هاي دوبل و همچنين 
چهره هايي كه سهميه قاره اي گرفته اند، شانس 
نوش��اد براي پيوس��تن به برادرش در پاريس 

بسيار زياد است. 
  

 نوشاد عالميان يك بار ديگر روي شانس زيادش 
براي گرفتن س��هميه تأكيد ك��رد. ملي پوش 
تني��س  روي مي��ز در گفت وگ��و با ايس��نا در 
خصوص عملكرد درخش��ان ب��رادرش اظهار 
داشت: »مسابقات خيلي خوب تمام شد و من 
و نيما توانس��تيم به فينال برس��يم و در نهايت 
نيما از اين مسابقات س��هميه المپيك پاريس 
را گرفت. فكر مي كنم من ه��م بتوانم از طريق 
رنكينگ س��هميه المپيك را بگيرم. س��هميه 
من از طريق رنكينگ قطعي است و من و نيما 
مي توانيم با هم در المپيك پاريس حضور داشته 
باشيم. تمام تلاش ما بر اين است كه بتوانيم در 

المپيك بهترين نتايج را بگيريم، پينگ پنگ را 
ارتقا دهيم و دل مردم را شاد كنيم. من هم براي 
برد رفته بودم، اما مقابل نيما خيلي خوب بازي 
نمي كنم. كس��اني كه مس��ابقات آخر ما را هم 
ديده باش��ند، مي توانند اين را بگويند كه نيما 
پيروز بوده است. در اين مسابقات هم نيما بهتر 
بازي كرد و توانست پيروز باشد. با توجه به اينكه 
فكر مي كنم س��هميه المپيكم هم قطعي باشد 
اكنون ديگر مي توانيم هر دو سهميه مردان را 

داشته باشيم.«
عالميان كه س��هميه اش را قطع��ي مي داند از 
برنامه هاي آتي اش گفت:  »دو مسابقه در زاگرب 
و اسلووني پيش روست كه در مسابقات زاگرب 
ش��ركت مي كنم و اميرحس��ين هدايي و نيما 
عالميان در مسابقات اسلووني شركت خواهند 
كرد. فدراسيون جهاني 1۲ س��هميه از طريق 
رنكينگ توزيع مي كند و فك��ر مي كنم در رده 
هفتم يا هش��تم رنكينگ المپيك باشم. يكي، 
دو بازيك��ن اروپايي كه در رنكين��گ جلوتر از 
من هس��تند به احتمال زياد بتوانن��د در قاره 
اروپا سهميه بگيرند و سهميه المپيك من هم 
قطعي است. از آقاي لطف الله نسبي سرمربي و 
آقاي قارداش��ي رئيس فدراسيون تنيس  روي 
ميز تش��كر می كنم، آنها در اي��ن مدت خيلي 
تلاش كردند. آقاي لطف الله نسبي در مسابقات 
گرنداس��مش عربس��تان كنارم بود كه خيلي 
زحمت كشيد و باعث ش��د بتوانم نتايج خوبي 
در اين مس��ابقات بگيرم و امتياز آن مسابقه در 
رنكينگم و اينكه بتوانيم س��هميه المپيك را از 

تغيير رنكينگ بگيريم، تأثير زيادي داشت.«

كس��ب عنوان قهرماني بعد از هش��ت سال در 
قهرماني آسيا، خط و نشان جدي تكواندوكاران 
ايران براي المپيك پاريس ب��ود. موفقيتي كه 
به اعتقاد ساعي، خس��تگي را از تن تكواندوی 
ايران درآورد: »چند روز به ش��روع مس��ابقات، 
بدشناسي آورديم و ميرهاشم حسيني كه يكي 
از بهترين نفرات ما بود آسيب ديد. خوشبختانه 
)علي خوش روش( نفر جايگزين او نيز عملكرد 
درخشاني داشت و قهرمانان بزرگي را شكست 
داد. خوش روش هم در اين مسابقات گل كاشت. 
فينال سنگين وزن بين آرين سليمي و نماينده 
كره جنوبي حساس��يت بالايي داشت و مبارزه 
خيلي مهمي بود، چون قهرمان مس��ابقات نيز 
به نتيجه آن بس��تگي داش��ت، اما خوشبختانه 
آرين بسيار هوش��مندانه مبارزه كرد و با برتري 
او تيم ملي كش��ورمان بالاتر از كره به قهرماني 
رسيد. هرچند نماينده كره در اين مبارزه چند 
بار بداخلاقي كرد، اما سليمي به خوبي شرايط 
را تحت كنترل داش��ت. مهران برخورداري هم 
اگرچه در يك وزن بالاتر از وزن هميشگي مبارزه 
كرد و حريفانش از او سنگين تر بودند، اما خيلي 
خوب كار ك��رد. در كل بازيكنان تيم ملي ايران 
كار بزرگي انجام دادند و واقعاً خستگي از تن مان 
درآمد.« رئيس فدراس��يون تكواندو اما تأكيد 
دارد كه قهرماني در آس��يا ربطي به مدال آوري 
در المپيك ندارد: »تكوان��دوكاران ما عملكرد 
خيلي خوب��ي در ويتنام داش��تند، اما قهرماني 
آسيا با المپيك قابل مقايسه نيست. همه نفرات 
المپيكي و توانمند ق��اره كهن در ويتنام حضور 
داشتند، اما برخي از آنان شكست خوردند. اصلًا 
نبايد مس��ابقات آس��يايي را با المپيك مقايسه 
كرد، چراكه ش��رايط كاملًا متفاوت��ي دارد و از 
حريفان گرفته تا اوزان و فضاي پيكارها تفاوت 

زيادي دارد.«
س��اعي همچنين بر اين باور است كه عملكرد 

بانوان در اين رقابت ها بد نبود، اما ناهيد كياني و 
مبينا نعمت زاده، بازيكنان المپيكي ايران شرايط 

مناسبي نداشتند. 
درست چند روز قبل از بيست و ششمين دوره 
مس��ابقات تكواندوی قهرماني جه��ان بود كه 
ناهيد كياني با يك پله صعود جاي جيد جونز، 
 قهرمان پرآوازه جه��ان را در رده دوم رنكينگ 
جهاني گرفت. موفقيتي كه نتيجه كسب طلاي 
تورنمنت آزاد صربستان بود و البته دليل خوب 
جهت بالا رفتن انتظارات از اين بانوي المپيكي. 
با وجود اين كياني در قهرماني آس��يا آنطور كه 
انتظار مي رفت ظاهر نش��د و با قبول شكس��ت 
مقابل نخستين حريف خود از گردونه رقابت ها 
حذف ش��د. اين در حالي بود ك��ه كياني دوره 
قبل عنوان قهرماني وزن 53- كيلوگرم را از آن 
خود كرده بود. با اين حال مينو مداح، سرمربي 
تيم ملي  تكواندوی بانوان معتقد است قهرماني 

آسيا فرصتي بود تا المپين ها از شرايط مسابقه 
خارج نشوند و با محك زدن خود به نقاط ضعف 
و قوت شان جهت حضوري پرقدرت در المپيك 
پاريس كه پيك كاري تكواندوی ايران است، پی 
ببرند و خود را آماده كنند: »م��دال گرفتن در 
آسيا كار ساده اي نيس��ت، چراكه بهترين هاي 
دنيا در اين قاره هس��تند. ما ش��انس كس��ب 
خوش رنگ ترين مدال اين رقابت ها را داشتيم، 
اما داوري رنگ مدال مليكا حس��يني را عوض 
كرد تا او به حقش نرس��د. اله��ام حقيقي اما در 
نخس��تين تجربه خود در قهرماني آسيا زورش 
به حريف نرسيد. ناهيد كياني و مبينا نعمت زاده 
هم تنها براي تجربه كردن يك ميدان بزرگ قبل 
از المپيك بود كه به قهرماني آسيا اعزام شدند، 
چراكه اكث��ر المپين ها در اين روي��داد حضور 
داش��تند و اتفاقاً بس��ياري از آنها)المپيكي ها( 
مسابقات خود را واگذار كردند، به همين دليل 

جاي نگراني وجود ندارد و كياني همچنان سيد 
دو را دارد و بايد ببينيم ت��ا المپيك چه اتفاقي 
رخ مي دهد، چون برخي تكوان��دوكاران هنوز 
۴0 امتياز خود را كامل نكرده اند، اما اگر رقباي 
مستقيم كياني امتياز بگيرند ما هم كياني را به 

مسابقات اعزام مي كنيم.«
مجيد افلاك��ي كه علاوه بر تماش��اي قهرماني 
تيمش  موفق به كسب عنوان بهترين مربي هم 
شد با ابراز خوش��حالي از موفقيت شاگردانش 
تأكيد ك��رد ش��ادي قهرماني تمام ش��ده و از 
همين امروز بايد به فكر المپيك بود: »همانطور 
كه انتظار داش��تيم مس��ابقات قهرماني آسيا 
پيش از المپيك به لحاظ فني در س��طح فني 
بالايي برگزار ش��د. امتياز اين مس��ابقات براي 
تكوان��دوكاران رنكين��گ دار در س��يدبندي 
المپيك خيلي اهميت داشت، به همين دليل 
غير از قهرمان المپيك��ي وزن 68- كيلوگرم از 
ازبكستان، همه قهرمانان و عنوان داران جهاني 
و المپيك حضور داش��تند، از اين رو مسابقات 
باكيفيتي را شاهد بوديم. در اين دوره واقعاً همه 
نفرات تيم ما عالي كردند. از مهران برخورداري 
كه در يك وزن بالاتر مبارزه مي كرد، گرفته تا 
يزداني و خوش روش ك��ه اولين حضور خود در 
مسابقات قهرماني آس��يا را تجربه كرد. يزداني 
موفق ش��د با برتري مقابل بهترين هاي آس��يا 
به فينال برس��د. خوش روش نيز ك��ه به دليل 
آس��يب ديدگي ميرهاشم حس��يني و با تلاش 
دوس��تان ما در بخش بين المللي فدراس��يون 
ش��رايط همراهي تيم ملي را پيدا كرد، نش��ان 
داد جانشين شايسته اي براي كاپيتان تيم ملي 
است و موفق شد قهرمان جهان و نايب قهرمان 
المپيك را شكست دهد و در نهايت نقره گرفت. 
مس��ابقات قهرماني آس��يا اولين خان در سال 
جاري بود كه با قهرماني تمام شد و از حالا به بعد 

بايد به فكر خان دوم، يعني المپيك باشيم.«

قهرماني آسيا تمام شد به المپيك مي انديشيم

فريدون حسننيما عالميان و ندا شهسواري مسافران جديد پاريس كاروان ايران

مفسدان فوتبال گردن كلفت تر نشوند
 پرونده فساد در فوتبال سروصداي زيادي به راه انداخته است. نام هاي 
زيادي هم در اين بين مطرح شده، اما فعلًا همه چيز در حد حرف است، 
نه خبري از برخورد ش��ده و نه حركتي در جهت مقابله با اين فس��اد 
لجام گسيخته، تنها در اين بين ظاهراً دو نفر استعفا داده اند كه البته با 

توجه به سوابق مي شود در آن هم شك كرد. 
جريان رسيدگي به اين فساد با توجه به مدعي شدن عوامل ريز و درشت 
دخيل در آن ناخودآگاه هر علاقه مندي را ياد همان پرونده معروف فساد 
قديمي مي اندازد كه اينقدر در كميسيون هاي مجلس خاك خورد كه 
متخلفان آن خيلي راحت به ريش همه خنديدند و بدون كوچك ترين 
احساس خطري به كارشان ادامه دادند. امروز هم درست همين نگراني 
وجود دارد. نگراني بابت اينكه تمام اين سروصداي به راه افتاده فقط يك 
نمايش باشد براي فريب افكار عمومي، براي اينكه ماجراي اصلي ديده 
نشود. اين نگراني را حتي مي توان از زبان خود فوتبالي ها هم شنيد تا 

متوجه شد اوضاع تا چه حد خراب است. 
نگراني فوتبالي هاي قانونمند را بايد درك كرد، چون همين آدم ها وقتي 
در سال هاي قبل از فساد حاكم بر فوتبال حرف زدند هم جريمه شدند و 
هم محروم، درست مانند تمام رسانه هايي كه طي سال هاي قبل وقتي 
از اين فساد دم زدند يا متهم به سياه نمايي يا اينكه با نگاه تمسخرآميز 

روبه رو شدند. 
امروز سيروس پورموسوي، س��رمربي تيم فوتبال استقلال خوزستان 
حق دارد نگران باش��د و بگويد: »اميدوارم مس��ئولان با متخلفان در 
پرونده فساد در فوتبال برخورد كنند تا آنها گردن كلفت تر از قبل مجدداً 
مشغول به كار نش��وند. من مدتي قبل گفتم كه اگر فدراسيون توانايي 
جمع كردن اين مسائل را ندارد، بهتر است در فوتبال را تخته كنند، اما 
به خاطر صحبت هايم جريمه شدم! حالا هم معتقدم كه اگر قوه قضائيه 

به فسادهاي فوتبال ورود كند بايد در اين فوتبال را تخته كرد.«
رسول كربكندي، پيشكس��وت فوتبال ايران هم به درستي از فسادي 
مي گويد كه از دهه ها قبل بر فوتبال حاكم بوده اس��ت: »من 10 سال 
پيش كه س��رمربي صباي قم بودم در مصاحبه اي گفتم فوتبال ايران 
كثيف است، ولي ديگر هيچ كس از من سؤال نپرسيد كه چرا اين حرف 
را زدم. جالب اينجاس��ت كه 3 ميليون تومان جريمه نقدي شدم و دو 
جلسه هم محرومم كردند! يك بار هم قرار شد اين مسائل در كميسيون 
اصل ۹0 مجلس بررسي شود، ولي بعد از مدت ها تحقيق يك طومار 10 

صفحه اي دادند كه هيچ تأثيري نداشت.«
با اين اصاف بايد نگران بود. امروز همه خود را مدعي مي دانند، حتي آنها 
كه وسط ماجرا هستند دم از مبارزه با فساد مي زنند، درست مثل همان 
پرونده فساد قديمي كه حداقل خود ما هر جا پيگير نتيجه اش بوديم 
با خنده هاي تلخ آقايان مسئول روبه رو شديم كه مي گفتند: »از كدام 
فساد حرف مي زنيد؛ نگوييد فس��اد، بگوييد تخلف!« حالا هم مي توان 
منتظر چنين واكنش هايي بود، اينكه اين پرون��ده هم مانند قبلي در 
نهايت تخلف فرض ش��ود و به قول پورموس��وي آقايان گردن كلفت تر 
از قبل برگردن��د. پس اميدواريم اين بار مس��ئولان ذي ربط برخوردي 
درست و قاطع با مفسدان داشته باشند تا حداقل در اين يك فقره كسي 

وقيح تر از قبل برنگردد. 

شيوا نوروزي
      گزارش  یک

دنيا   حيدري
      گزارش  2

بازتاب هاي موفقيت تكواندوي ايران در آسيا 

درخشان مثل تنيس  روي ميز


